
Referat SFO forældrerådsmøde 
Tranbjergsskolen 

 
23.05.2024 - Kl. 17:00 -19:00 (foregår i SFO grøn stue) 

 
 

Tilstede: Benny, Charlotte, Anette, Solveig, Sarah, Bo, Pouel, Christian, Lise og Helle. 
Fraværende: Laura og Helene. 
Referent: Sarah. 

 

Godkendelse af referat fra sidst  
 

Godkendt. 
 

Billede af SFO Forældreråd 
- Billedet er til infoskærm i SFO. Det skal 

være et gruppebillede  
- Benny skal også bruge det til 

prøveskoledagen 

Billedet er taget med Helles telefon. 
 

”Kys & kør” punkt  
- Opfølgning fra sidst, hvor Solveig og Pouel 

har lavet et oplæg til ”skrivet” 
- Dette deles med SFO Forældrerådet 

Oplægget er gennemgået med SFO-forældrerådet. 
Der er ønsket en tilføjelse omkring, at man venter 
med at læsse børn af, til man er i kys & kør 
området. Dette ligeledes med tanke på børnenes 
sikkerhed ved at færdes på parkeringspladsen. 
Oplægget justeres og sendes ud med ugeinfo 
fredag. 

Forskellige punkter v/Pouel 
- Ugeplaner for 0-klasserne må gerne lade 

sig inspirere af 1-klasserne 
 

- Mulighed for svømning for 0-klasserne 
ligesom sidste år 
 
 
 
 
 
 
 

- Flere udeaktiviteter når vejret er godt. 
 
 

- Forsøg med ingen skærmtid i SFO 
 
 
 
 
 
 

 

 
Charlotte vil gå videre med at søge inspiration i 1. 
klasses ugeplan. 
 
Pædagogerne på 0. årgang har ikke 
svømmebeviser, derfor er det ikke en mulighed, 
medmindre der lånes pædagoger fra andre 
årgange. Der er i alt 4-5 pædagoger med 
svømmebevis fordelt på de øvrige årgange. 
Der fremsættes et forslag om at ledelsen nævner 
muligheden for at tage svømmebevis allerede ved 
onboarding af nye medarbejdere. 
 
Ønske fra forældrene om flere udeaktiviteter, når 
vejret er godt. 
 
En forespørgsel på om der kan laves et forsøg med 
ingen skærmtid i SFO.  
Dette er ikke en mulighed lige nu, da SFO’en er i 
gang med en læringspakke omkring digitale 
fællesskaber. Men der er fokus på at minimere 
skærmtiden, når der er spilledag. Spilledage er 
relevante ift. emnet omkring 
deltagelsesmuligheder for alle i SFO’en. 



 
- Alternativt voksenstyrede workshop med 

information og videndeling om SoMe 

 
Nogle børn har oplevet skræmmende indhold på 
de sociale medier.  
Kan SFO’en være en medspiller ift. at bryde tabuet 
i forhold til de sociale medier og det at tale med 
sine forældre om, hvad man ser. 
Aarhus Kommune: Digital Tryghed er et tilbud til 
SFO’erne om at få oplært pædagoger til at kunne 
afholde forældremøder omkring det digitale liv. 
Der arbejdes på, at Tranbjergskolens SFO vil 
benytte sig af dette tilbud. 

SFO repræsentant til prøveskoledag ved nye 
skolebørn/forældre og første skoledag 

- En SFO forældrerådsrepræsentant, som 
fortæller om arbejdet i SFO Forældrerådet 

- Hvem har mulighed for at deltage 
prøveskoledag/første skoledag? 

- Prøveskoledag 13. juni 16-16.45 v/Lise 
(husk plakater) – generisk oplæg 
fremadrettet 

Lise deltager ved Prøveskoledag 13. juni. 
 
Helle deltager på første skoledag 12. august. 
 
Input til generisk oplæg til fremadrettet brug: 
Vi er et samarbejdsorgan ind i det at drive skole og 
fritidstilbud sammen med skolebestyrelsen og 
skoleledelsen. 
Vi har mulighed for at deltage i jobsamtaler til 
nyansættelser i SFO’en. 
Samtidig har vi indflydelse på rammer og 
principper, hvorved vi har indflydelse på børnenes 
hverdag i SFO’en.  
Vi inddrages i afholdelse af arrangementer, bl.a. 
juleafslutning, og er ligeledes med til at evaluere 
disse efterfølgende. 
Vi har ca. 6 årlige møder, hvoraf 2 af dem er med 
skolebestyrelsen. 
Hvem vil være med til at gøre en forskel for vores 
børns hverdag? 
 
OBS: Jette skal kontakte Anne og spørge om hun vil 
rette mailadressen på plakaten. Det skal rettes til 
Lise + Helles mailadresse. 

Rekruttering af forældre til forældrerådet 
- Hvilke initiativer kan vi lave? 
- Hvor mange skal vi helst have valgt ind? 

Christian stopper i SFO-forældrerådet, da han ikke 
længere har børn i SFO. 
Sarah takker af efter 5 gode år i SFO-
forældrerådet. 
 
SFO-forældrerådet vil være repræsenteret af 1., 2. 
og 3. årgang, hvorfor det er vigtigt at få 
repræsenteret den nye 0. årgang. 

Aktiviteter og skærmtid v/Christian 
- Spilledag skal også berøres i denne 

sammenhæng 

På 3. årgang har spilledag taget overhånd ud fra et 
forældreperspektiv. Det er for mange timer, dvs. at 
det ikke opleves som en rammesat aktivitet, og det 
sker også, selvom vejret er godt. Det opleves ikke 
som noget, der er et fællesskab omkring, da 
børnene oftest sidder med hver deres headset på. 



Opsyn under spilledag på 3. årgang er ikke 
tilfredsstillende. 
Der gives et eksempel på, at spilledag tilbydes på 
en anden ugedag ved helligdage, hvilket ikke er 
nødvendigt i et forældreperspektiv. 
Kan SFO’en tilbyde aktiviteter, der er mere 
attraktive end at sidde inde og spille en hel 
eftermiddag? 
Hvad er den pædagogiske overvejelse i, at børnene 
sidder hver for sig og spiller – uden opsyn? 
 
Spilledag fungerer godt på 0. årgang, hvor alle skal 
ud den første halve time, og derefter har 
rammesat tid til at spille i. Det opleves som god 
læring for børnene ift. køkultur, tidslæring, 
turtagning mv. 
 
På 1. årgang opleves spilledagene ligeledes som 
rammesatte og med opsyn.  

Evaluering af markedsugen 
- Hvordan oplevede vi markedsugen/dagen? 
- Vores forældreperspektiv på det 

Markedsdagen er en del af undervisningen/skolen, 
og bør derfor ikke evalueres i SFO-forældrerådet. 
Der har dog været mange henvendelser, som skal 
rettes et sted hen, derfor tager vi snakken. 
Benny tager henvendelser og kommentarer med 
videre til rette forum. 
 
Forældre, især på 0. årgang, manglede information 
om hvad markedsdagen er, og hvad der er tiltænkt 
med dagen og forældrenes besøg på skolen. 
Det er ikke selvsigende, hvorfor det hedder 
markedsdag.  
Før i tiden var der boder, hvor børnene kunne 
sælge ting og tjene penge til klasserne. 
 
Køen til kantinen var meget lang. Dette skyldes, at 
der manglede 2 Ipads (disse var forsvundet), 
hvorfor kantinen ikke kunne tage imod betaling 
hurtigt nok. Derfor kunne køen beklageligvis ikke 
afvikles som forventet. 
 
Der har været mange forældrehenvendelser vedr. 
betaling for deltagelse på markedsdagen. 
Hvorfor tjekkes billetterne ikke i indgangen? 
Frustrationer omkring det tekniske ved køb af 
billetter. 
Hvad har vi betalt for?  
Hvad går pengene til? 
Det kan blive en dyr affære for familier med mange 
søskende, bedsteforældre mv. at skulle deltage i 



markedsdagen. På 4. årgang skal der købes 
billetter til både markedsdag og musical, hvilket 
også for nogle familier kan være en stor udgift.  
Det bør overvejes, om det giver 
deltagelsesmuligheder for alle, at man i 
Folkeskolen har deltagerbetaling på 
arrangementer. 

Mødefrekvens i skoleåret v/Jette 
- 30. oktober 2023 Kl. 17:00-19:00  
- 25. januar 2024 Kl. 17:00-19:00  
- 23. maj 2024 KL. 17:00-19:00  
- 2 møder med skolebestyrelsen inkl. 

formøde i SFO-forældrerådet.  
- 15. november 2023 kl. 18:00-19:30.  
- 24. april 2024 kl. 18:00-19:30.  

Datoer fra det forgangne skoleår – blot som 
overblik over mødefrekvens. 

Læringspakker v/Benny  
- Såfremt der tid til det ser vi én af filmene 

fra læringspakken omkring 
deltagelsesmuligheder i fællesskaber og så 
reflektere sammen bagefter 

Dette punkt tages i det nye skoleår, hvor arbejdet 
med læringspakkerne er godt i gang, og hvor de 
nye repræsentanter i SFO-forældrerådet er startet. 

Kommende punkter til dagsorden efter sommer 
- Hvilken dato skal vi have vores 

konstituerende møde? 

17. september 2024 kl. 17-19 med konstituering og 
efterfølgende møde. 

Mødet slutter – tak for skoleåret☺  

 

 


